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Villreinfangsten som Verdensarv  

 - En ti tusen år lang tradisjon 
 

Styremøte – 03.03.2017  
 

Sted:    Lillehammer 

 

Til stede:  

Styre:  Kristin Hille Valla, Per Dag Hole, Egil Mikkelsen, Kristin Prestvold, 

John Olsen, Jo Skorem pr tlf deler av møtet. 

 

Ellen Marie Sørumgård Syse (prosjektleder, referent). 

 

Meldt forfall:  Harald Jacobsen, Bengt Fasteraune 

 

Kopi:    

 

 

 

Sak:   Ansvar 

02/17 Til dagsorden Kristin H.V. to saker til eventuelt: 

- «Gladsak» fra Sogn (Urnes) 

- Skal Jo S. fortsette i styret etter at han går av med 

pensjon? 

 

03/17 Godkjenning av 

referat fra sist møt 

Referat godkjent.  

04/17 Orienteringer   

 A. Arbeid nasjonalt, 

siden sist 

Per Dag og Kristin møtt statssekretæren i KLD 

20.10.2016. RA fått bestilling fra dep., utarbeide rapport 

knyttet til det samiske prosjektet, frist 01.12.2016. Bedt 

dep. om å komme med lik bestilling i forhold til vårt 

prosjekt.  

Per Dag har i etterkant hatt kontakt med Jostein Løvdahl, 

RA. Positiv. Rapporten med frist 01.12.2016 ikke 

skrevet, vil trolig heller ikke skje. «Bestilling trekt 

tilbake». RA ikke mottatt bestilling fra dep. ang villrein. 

Faglige forhold sier at det sørnorske må tas inn i 

vurdering av det samiske prosjektet. Løvdahl ville legge 

vekt på at utredning ang samisk prosjekt ikke kan unnlate 

det sørnorske. Per Dag bedt om en eller annen form for 

bekreftelse. RA skulle ha dialog med ICOMOS ang 

bistand og befaring. Per Dag etterspurt dette. Må også 

befare vårt prosjekt. I følge Løvdahl har det ikke vært 

mer kontakt med ICOMOS; RA altså ikke fulgt opp. Per 

Dag henstilt om at en vurdering fra ICOMOS også må 

gjelde Villreinfangst som verdensarv. Løvdahl positiv til 

dette.  

Per Dag kontaktet KLD og spurt om dep har fulgt opp 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Per Dag 

Kristin V. 
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overfor RA. Ikke formelt gjort. Hatt dialog om 

gjennomgang av prosjekt som pågår. Dette oppdraget har 

KLD gitt RA. Per Dag påpekt at dette da også må 

inkludere Villreinfangsten. Skal få tilbakemelding fra 

aktuell saksbehandler i KLD. Ikke fått denne før 

styremøtet. 

Viktig at dette blir fulgt opp videre. 

 B. Supplering av 

styret, endringer i 

prosjektledelsen 

Bengt Fasteraune har sagt ja til å sitte i styret. 

 

Arbeidet med å finne vara for Kristin P. er ikke fulgt opp. 

Enighet om at det er ønskelig å ha med Kristin videre. 

Kristin oppfordret til å evt finne en aktuell vara i sitt eget 

miljø. Utfordre Oppland fylkeskommune, for eksempel 

Nina Hildre.  

 

Ellen Marie Sørumgård Syse ansatt som prosjektleder, 

inntil 20%. Per Dag orienterte om prosessen med å skaffe 

til veie ny prosjektleder. Ellen presenterte seg selv. 

Ansettelsesforhold gjennom Gudbrandsdalsmusea (GM). 

John går inn i styret; faglig kontakt både inn i styret og 

mot prosjektleder.  

Viktig at avtale med GM dekker alle økonomiske 

forhold. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Per Dag 

 C. Strategi for 

samarbeid med andre 

aktører 

Per Dag hadde møte med Fjellmuseet/Klimaparken, 

Gudbrandsdalsmusea og Villreinsenteret på Dombås 

08.12.2016.  John hadde i forkant utarbeidet 

nettverksnotat gjeldende Villreinfangsten som 

verdensarv. 

De ulike aktørene har sålangt ikke kommet med 

tilsvarende notater. Viktig for å skape nettverk. 

Ellen purre på notat. Frist for de ulike å oversende dette 

innen utgangen av uke 12. Ellen sammenfatte og sende 

på sirkulasjon til styret i løpet av uke 13.  

 

Viktig at vi tar vår plass i den stadig økende 

reiselivsnæringen.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ellen  

 D. Oppdatering av 

fagrapportene 

John og Per Jordhøy i gang med å oppdatere 

fagrapportene. Få inn hva som har skjedd og blitt 

avdekket de siste 10 årene.  

Søkt Miljødirektoratet om kr 250 000. Omfanget av 

oppdatering av rapportene avhenger av denne 

finansieringen. Skissert 3 ulike nivå per nå. 

 

John 

05/17 Opprettelse av 

arbeidsutvalg 

Arbeid gjort mellom møtene har tidvis krevd korte 

drøftinger; dette har skjedd i et «uoffisielt 

arbeidsutvalg». Kan være aktuelt med et mer formelt 

arbeidsutvalg, nå som prosjektleder og nye 

styremedlemmer er på plass. Forslag på følgende 

sammensetning: 

- Per Dag 

- Kristin  
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- John  

- Bengt 

Dette er en bred sammensetning der man sikrer både 

kontinuitet, lokal forankring, faglig forankring og 

kopling mot ressursgruppen. 

Vedtatt å etablere dette som foreslått. 

06/17 Regnskap 2016 Regnskapet ble tatt til orientering.  

07/17 Budsjett 2017 Det er budsjettert å bruke fondsmidler i 2017. Jobben 

med å skaffe finansiering for 2018 må igangsettes snarest 

mulig.  

Aktuelle finansieringskilder: 

- regionale utviklingsmidler fra Fylkeskommunene 

- kommunene 

Det er tidligere sendt søknad til alle kommunen, kun 

Lesja og Dovre som har svart, og innvilget midler. Ellen 

kontakter de øvrige kommunen. 

Jobbe med søknad til fylkeskommunene fram mot 

sommeren. 

Bør få oppfrisket kjennskapen til prosjektet i de ulike 

kommunene. Mange nye i kommunestyrene; må få 

gjenopprettet lokal forankring og «eierfølelse». 

 

Pkt 4.2 i budsjett: Aktuelt å oppdatere brosjyremateriell. 

 

08/17 Drøftingssak – 

videre arbeid 

  

 E. Lokalt/regionalt 

arbeid 

Lettere å få til bedre lokal/regional forankring med nytt 

styremedlem og prosjektleder lokalt. Prosjektleder delta 

og målbære på aktueller møter, konferanser, regionråd, 

kommuner etc. 

 

Viktig å få med fylkeskommunene. Sør-Trøndelag bra 

med. Møre og Romsdal og Hedmark «nøytrale». Må få 

med Oppland! Viktig oppgave for Bengt.  

Forsøke å få innarbeidet punkt/avsnitt om 

Verdensarvprosjektet i regionalplanene. Vil sørge for 

forankring og forpliktelse også i fylkeskommunene. 

Viktig å få fram betydningen av denne statusen og det å 

stå på den tentative listen. 

 

Jobbe med å få inn igjen Verdensarvprosjektet i 

reiselivsstrategier, næringsplaner, kommunale 

kulturminneplaner osv.  

 

Ellen ta kontakt med de ulike fylkeskommunene; finne ut 

hvor arbeidet med regionale planstrategier står. Hvordan 

jobber de internasjonale kontorene? Det vi jobber med er 

av internasjonal interesse. 

Planverk og strategier hos regioner/regionråd. 

Hvordan skapes det en inngang for oss? Får trolig liten 

plass i planverkene, så det vi evt får med må være av høy 

 

 

Ellen 

 

 

 

 

 

Bengt 

Ellen 

 

 

 

 

 

Ellen 

 

 

 

 

 

Ellen 
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kvalitet! 

 

Kristin P. god dialog med Oppdal; vil ta kontakt. Ønsker 

å ha med en punktliste som utgangspunkt. John lager 

denne; sender til Ellen for videre bruk og distribusjon. 

 

Oppland Høyre kom med uttale om fjellpolitikk på sitt 

årsmøte. Finne denne, ta kontakt med Hanne A. Velure.  

 

 

 

 

 

 

Ellen 

 

 F. Arbeid på 

nasjonalt nivå 

Er det flere enn KLD og RA som bør kontaktes/jobbes 

opp mot? Stortingsfraksjoner, Stortingets spørretime 

mm? Olemic Thommesen (H) har kommunisert at han vil 

bidra. Tore Hagebakken (Ap), sitter i ressursgruppa.  

 

Må vite mer om hva som faktisk skjer i RA, for å vite 

hva vi skal gjøre videre. Egil skal i møte med Jørn 

Holme 14.mars, vil ta opp noen av spørsmålene da.  

 

Bør sendes en skriftlig henvendelse (epost) for å følge 

opp den kontakten Per Dag har hatt med KLD, med kopi 

til RA. John gjør dette.  

 

Skriftlig spørsmål til statsråden; utfordre feks 

komiteleder Ola Elvestuen (V), evt Tore Hagebakken. 

Elvestuen var positiv til prosjektet på kontaktforum. 

Kristin har kontakt med Venstregruppa; Per Dag blir med 

på møte. Må også gi god info til Hagebakken. 

 

 G. Bruken av 

ressursgruppa 

Nytt medlem: Arne Sandnes, ordfører i Norddal 

kommune.  

Kristin har hatt kontakt med en del av representantene i 

ressursgruppa. Må lages et oppdatert notat til alle i 

ressursgruppa, må få vite at prosjektet fortsatt eksisterer! 

 

Heidi Sørensen svært interessert i prosjektet.  

Dag Hessen, Heidi Sørensen og Tore Hagebakken – kan 

samles i Oslo. Aktuelt at Kristin og Per Dag tar et møte 

med disse.  

Kan også be om tilbakemelding fra hele gruppa. Må være 

åpne om og beskrive situasjonen, RA osv. Situasjonen 

må beskrives på en ærlig og god måte. 

 

 H. Faglig arbeid John og Per J. håper å ha fagrapport ferdig før mai 2017, 

for å ha den klar når ICOMOS evt kommer. Er dette 

realistisk? Kommer av på hvilket nivå man legger 

rapporten på (avhenger av økonomi). Må få oversatt 

rapporten til engelsk, mtp ICOMOS.  

 

Bør det strategisk sett inn i rapporten at koplingen mot 

det samiske kan være tettere enn det som er skissert i 

rapport 2? 

 

Egil bidra mtp det samiske. Går Sametinget forbi det 
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Sør-Samiske? Det sør-samiske gjør seg stadig mer 

gjeldende. Hadde det vært aktuelt å trekke inn noen fra 

det sør-samiske miljøet i vårt prosjekt? Kan virke som de 

føler seg oversett av miljøet i nord. Saemien Sijte, Snåsa 

og Jenny Fjellheim, Rørosmuseet, og evt Jostein Bergstøl 

nevnt som aktuelle kontaktpersoner. John tar kontakt.  

09/17 Eventuelt 1) Skal Jo fortsette i styret når han går av med 

pensjon til høsten?  

Jo har avtale med styret i Villreinsenteret om å 

bidra i alle fall ut året. Vil derfor fortsatt ha god 

kontakt mot miljøet der. Styret enige om at Jo 

fortsetter så lenge han har engasjement på 

Hjerkinn. 

 

2) «Glad-sak» fra Sogn. I Urnes etablerer de 

Verdsarvråd og Verdsarvsenter. Urnes kan vise til 

ei positiv utvikling, og ønsker å løfte 

verdensarven mer. Også fokus på at arbeidet skal 

gagne lokalsamfunnet, og at det skal tilrettelegges 

mer for turister. Kristin delte ut avisartikkel. 

 

    

    

 


